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Město Rájec-jestřebí a občanské sdRužení diakonie bRouMov

nový školní Rok začíná

ZŠ a MŠ Rájec-Jestřebí vítá žáky po prázd-
ninovém odpočinku opět do školy.

Budova školy doznává změn. Během 
prázdnin byla vyměněna okna, celá bu-
dova byla zateplena a dokončovací práce 
na fasádě budou probíhat až do konce 
měsíce listopadu. Děti se mohou těšit na 
školu s novým kabátem.

oznáMení o přeRušení dodávky elektRické eneRgie

vypnutá oblast:
Vypnuta bude místní část Rájec při příjezdu od 
Doubravice, Petrovic, Ráječka a Spešova po 
železniční trať – obyvatelstvo i podnikatelská 
činnost. Vypínání se netýká areálu zemědělské-
ho podniku, areálu MKZ, areálu Průmyslové ke-
ramiky, čističky odpadních vod v jejich blízkosti 
a nádraží ČD.

Děkujeme vám za pochopení
E. ON Česká republika, s. r. o.

VYHLAŠUJÍ               sbíRku použitéHo ošacení
 Letního a zimního oblečení /dámské, pánské, dětské/
 Lůžkovin, prostěradel, ručníků, utěrek, záclon,
 Látky (minimálně 1m2, prosíme, nedávejte nám odřezky a zbytky látek)
 Domácí potřeby – nádobí bílé i černé, skleničky – vše nepoškozené
 Peří, péřových a vatovaných přikrývek, polštářů a dek
 Obuv – veškerou nepoškozenou

VĚCI, KTERÉ VZÍT NEMŮŽEME:
 ledničky, televize, počítače a jinou elektroniku, matrace, koberce – z ekologických důvodů
 nábytek, jízdní kola a dětské kočárky – ty se transportem znehodnotí
 znečištěný a vlhký textil

Z důvodu plánovaných prací na zařízení dis-
tribuční soustavy – rekonstrukcí, oprav, údrž-
bových a revizních prací – bude přerušena 
dodávka elektrické energie:

dne 3.9.2010 od 10:00 h do 16:00 h

Obec	 	 	 Část	obce
Rájec-Jestřebí  Jestřebí
Rájec-Jestřebí  Rájec

sbírka se uskuteční:
dne:  po 27. 9. – pá 1. 10. 2010
 v úterý 28.9.	ZAVŘENO – Státní svátek!!!

čas:  po, čt 9 – 18 h; st, pá 9 – 15 h
místo: Informační centrum města  
Rájec-Jestřebí (Komenského 620,  
budova knihovny)
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v zářijovéM zpRavodaji najdete

Věci prosíme zabalené do igelitových pytlů či krabic, aby se nepoškodily transportem
Děkujeme za vaši pomoc.

bližší informace vám rádi sdělíme:
tel.: 224 316 800, 224 317 203 (Diakonie Broumov)
516 432 191 (Informační centrum města Rájec-Jestřebí)

Občanské sdružení Diakonie Broumov je nezisková organizace, která poskytuje sociální služby pro obča-
ny z okraje společnosti – materiální pomoc sociálně potřebným, azylové ubytování i pracovní příležitost.  
Více na www.diakoniebroumov.org

co potěší – co zaMRzí…

Večer se pomalu vplížil do ulic a jen namod-
ralá záře obrazovek skrze okna ukazovala, kde 
se sleduje napínavý film.

„Torpédo na pravoboku. Prudký obrat vle-
vo…“ zazněl povel, který překryl rachot výbuchu. 
Bylo pozdě. Loď zpomalila a pro nějaký čas byla 
vyřazena z bitvy o blízký ostrov…

Podobnou scénu jsme zažili nedávno. Pro-
jekt sokolovny se zdárně blíží ke konci.

Ještě výběrové řízení na dodavatele vnitř-
ního vybavení a v září může začít kolaudace. 
V květnu jsme tedy vypsali výběrové řízení, 
v červnu bylo vybráno, podklady dostala regio-
nální rada na posouzení a čekalo se. Regionální 
rada využila celou lhůtu 35 dní na své vyjádření. 
Prý chybí doložit oznámení a ještě požadovala 
některá vysvětlení. Bylo tedy dodatečně dolo-
ženo a vše vysvětleno. Potom ještě, že musí 
regionální rada provést právní rozbor zadáva-
cích podmínek.

Dalších 30 dní. Nepomáhaly urgence, telefo-
náty, vysvětlování. Prostě nic. Úřednické torpédo 

naplno zasáhlo pravobok termínů stavby a posu-
nulo dokončení celé stavby o měsíce liknavým 
a zpomaleným projednáváním. Stavba, kterou 
se snažíme dokončit v termínu, bude dokončena 
se zpožděním, díky podivnému jednání.

Sečteno – podtrženo. Regionální rada dopo-
ručila vypsat nové výběrové řízení jen proto, že 
se jí zdá, že jsme nastavili kritéria jinak než by 
si představovali. Ale jak je nastavit, aby vše bylo 
podle nich v pořádku, to už nám odmítli poradit. 
Takže plánované otevření v říjnu se posouvá 
minimálně o dva měsíce. To zamrzí. Nezbývá 
než zatnout zuby a přenést se přes to. Za pár let 
si na tuto epizodu nikdo nevzpomene a městu 
bude sloužit nově rekonstruovaná sokolovna.

škola pokRačuje …
Projekt zateplení fasády a výměny oken 

základní školy v Rájci pokračuje. Nejprve byla 
provedena oprava izolací zateplení základových 
zdí. Potom byly zatepleny stropy v posledním 
patře školy. Proběhla výměna oken a pokračuje 
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se zateplením. A k velké akci se přidá ještě řada 
drobný oprav jako jsou opravy hromosvodů nebo 
dešťových svodů. Po dokončení akce bude naše 
základní škola jako ze škatulky.

střípek ze života …
Muž se rozhlédl, přešel silnici a pokračoval 

letním podvečerem domů. Klid kolem rušil jen 
pravidelný skřípavý zvuk. Někdo pumpoval vodu 
do konví – asi na zahradu.

„Představte si“ povídá paní, se kterou se 
potkal po cestě. „Ten šikovný soused opravil 
pumpu. Sám od sebe a nic od nikoho nechtěl. 
Tak zas bude voda na zahrádku“ pochvalovala 
si než zabočila domů. A muž mohl jen přemýš-
let o tom, že v mozaice života jsou ty nejhezčí 
části složené z toho, co jsme udělali nezištně 
pro druhé.

Ing. Pavel Perout
starosta

kultuRní dění

so 4.9.2010
Hřiště za sokolovnou

Sbor dobrovolných hasičů Rájec vás srdeč-
ně zve na oslavy 

115. výRočí založení sboRu 
dobRovolnýcH HasičŮ

Sraz účastníků a techniky ve 12.00 h na 
prostranství před obchodním domem ERMIA, 
odkud ve 13.00 h vyjde průvod hasičů a histo-
rické i současné techniky a projde ulicí Jurkovou 
přes náměstí Míru a ulicí O. Blažka na hřiště za 

sokolovnu. Ukázky 
historické i součas-
né techniky, koncert 
dechové hudby, ská-
kací hrad, bohaté 
občerstvení.

pá 17.9.2010  v 18 h
výstavní síň knihovny

evan – eva juRačková / antonín 
juRačka

kresby, akvarely kované objekty
Výstava ráječkovských tvůrců potrvá do 30. září. 
Otevřeno: po, čt 9 –18 h, út, st, pá 9 –15 h.

so 18.9.2010
gymnázium Rájec-jestřebí

Fit day
Přihlášky na silvie.rajec@seznam.cz. Pozor – 
počet míst omezen!!

Út 28.9. 2010
státní zámek Rájec nad svitavou 

svátek sv. václava 
1. ročník soutěže ve vaření kotlíkového guláše

SZ ve spolupráci s MěÚ R-J a Zámeckou restau-
rací připravují soutěž ve vaření kotlíkového gu-
láše. Pro návštěvníky bude ochutnávka zdarma. 
Guláš bude možné zapít burčákem.
Od 13 hodin na nádvoří zámku vystoupí cimbá-
lová muzika drahan. Akce se koná pod záštitou 
pana starosty
Místo konání – nádvoří SZ Rájec, začátek vaření 
od 10.30 hod. 
podmínky pro soutěžící: přihlásit se telefonicky 
na čísle  739 069 342 nebo 721 319 377. Pro prv-
ních 5 přihlášených jsou zajištěny kotle, ostatní 
nutný kotel vlastní. Každý soutěžící obdrží 5 kg 
masa zdarma (zvěřinu – divočák a muflon). 
přinést si musí vlastní koření a další pochutiny.
Guláše bude hodnotit odborná porota

do 30. září  zámecká kaple
dřevořezby ManželŮ netíkovýcH

ne 5.9.2010
státní zámek Rájec nad svitavou

kRálovská zaHRadní slavnost
Srdečně zve Občanské sdružení „Za rozvoj 
města“

pá 10.9. 2010 v 19.30 h
státní zámek Rájec nad svitavou

nejslavnější italské  
a španělské písně

Zpívá známý barytonista Jakub Pustina

So 11. –19. 9.2010
státní zámek Rájec nad svitavou

Rájecké jiřinky
Aranžmá a krásné podzimní květiny v historic-
kých prostorách zámku a zámecké kaple
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9.00  – 9.45 prezentace
10.00 - 10.45 poweryoga
11.00 – 11.45 bodystyling
11.45 – 12.30 polední přestávka
12.30 – 13.15 zumba / indoor cycling
13.30 – 14.15 indoor cycling / zumba
14.30 – 15.15 powerstretch
15.20 losování tomboly

Přijďte se pobavit 
a zapomenout na 

všechny starosti 

Cena 200 Kč (5 lekcí, pitný režim, tombola)

POZOR!!! POČET MÍST OMEZEN

Co je to ZUMBA? 

Zumba je žhavá fitness
novinka, je to kombinace
tanečních latinskoamerických
prvků s prvky aerobiku.
Tancuje se na energickou
latinskoamerickou hudbu.
Nepotřebujete žádné taneční
nebo fitness zkušenosti.

Lektorky: 
Silvie Vašíčková
Martina Šebková 

(zumba)

Přihlášky a další 
informace na 

silvie.rajec@seznam.cz

sobota 18. září 
Gymnázium Rájec-Jestř.
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Srdečně zveme Vás a Vaše děti na druhý ročník královské zahradní slavnosti, která 
se bude konat v neděli 5. září 2010 na nádvoří záMku Rájec nad svitavou. 

Začátek akce ve 14.00 hod.

Těšit se můžete na Královský průvod – královnu a krále s družinou, lukostřelce, rytíře, žongléry, 
živé sochy a spoustu dalšího. Vystoupí Šošůvská schola s hosty a Písničkové TETINY. Budete se 
moci svézt v kočáře, střílet lukem, šermovat, namalovat perníčky nebo si zatančit s princeznou. 
Děti čekají různé úkoly a za splnění drobné odměny.

na závěr odpoledne vás čeká netradiční ohňostroj.

Oblečte si ty nejkrásnější šaty a přijďte s námi prožít příjemné odpoledne. Těšíme se na všechny 
princezničky a prince, královny a krále, dvorní dámy, rytíře, mušketýry, dvořany, šašky a jiné krás-
né kostýmy, kterými nás jistě překvapíte, ale i na ty, kteří se přijdou třeba jen podívat. Vstupné je 
dvacet korun, pro děti do tří let zdarma.

PS: Dospělí, přidejte se k dětem, stačí náznak kostýmu a i Vaše vstupenka je slosovatelná !!!

občanské sdružení „za rozvoj města“ Rájec-jestřebí pořádá

Královskou zahradní slavnost

 
3.9.2010

sHeRlock HolMes
Nové dynamické zpracování nejznámějšího díla 
Sira Arthura Conana Doyla „Sherlock Holmes“ 
přináší Holmesovi a jeho věrnému partnerovi 
Watsonovi poslední výzvu. Ukáže se, že Holme-
sovy bojové schopnosti jsou stejně tak smrtící 

jako jeho pověstný intelekt. 
Obojího bude zapotřebí při 
odhalování smrtelného spik-
nutí, které by mohlo zničit 
celou zemi.  Akční a dobro-
dužný film Sherlock Holmes 
natočil známý režisér Guy 
Ritchie. Robert Downey Jr. 
ztvárnil legendárního detek-

pRogRaM kina Rájec-jestřebí – září 2010

vstupné: 40,- / začátky v 18 hodin

tiva a Jude Law září v roli Holmesova věrného 
kolegy Watsona, doktora a válečného veterána, 
který je impozantním spojencem Sherlocka Hol-
mese. Rachel McAdams uvidíme v roli Irene 
Adler, jediné ženy, která získala převahu nad 
Holmesem, a která s detektivem udržuje bouřlivý 
vztah. Mark Strong ztvárnil roli Holmesova no-
vého tajemného protivníka, Blackwooda a Kelly 
Reilly hraje Mary, po níž touží Watson. 
Akční / Dobrodružný / Krimi / Mysteriózní  Velká 
Británie / Austrálie / USA, 2009, 128 min Režie: 
Guy Ritchie Hrají: Robert Downey Jr., Jude Law, 
Mark Strong, Rachel McAdams, Kelly Reilly, 
Robert Maillet, William Hope, Eddie Marsan, Ja-
mes Fox, Hans Matheson, Bronagh Gallagher
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10. 9. 2010
zRození šaMpiona

Dojemný snímek pod-
le románu Michaela 
Lewise THE BLIND 
SIDE: EVOLUTION 
OF A GAME je inspiro-
ván skutečnými osudy 
nadměrně narostlého 
a nevzdělaného čer-
nošského ch lapce 
Michaela Ohera. Ten, 
ačkoli pochází z roz-
vrácené rodiny, se díky 

vzdělávacímu programu dostane na prestižní 
sportovní školu, kde mu setkání s droboučkým 
spolužákem pomůže najít nejen novou rodinu, 
ale také sám sebe – svou postavu promění 
z handicapu v přednost a prosadí se jako hvězda 
amerického fotbalu. Klíčovou roli Michaelovy 
adoptivní matky si zahrála Sandra Bullock, sa-
motného hlavního hrdinu pak Quinton Aaron.  
Drama  USA, 2009,  128 min 
Režie: John Lee Hancock Hrají: Sandra Bullock, 
Quinton Aaron, Kathy Bates, Jae Head, Kim Dic-
kens, Tim McGraw, Rhoda Griffis, Lily Collins, 
Ray McKinnon, Brett Rice, Tyler Lee Allen, 
Steve Warren

17. 9. 2010
MaX a MaXipříšeRky

Devítiletý Max uteče 
z domova a přeplaví se 
přes moře, aby se stal 
králem podivuhodné 
říše obrovských chlu-
patých příšer. Ovšem 
být králem není vždyc-
ky tak jednoduché, jak 
to vypadá! Režisér 
Spike Jonze natočil 
kouzelnou, vizuálně 
ohromující filmovou 

adaptaci slavného klasického příběhu Maurice 
Sendaka, který zkoumá onen radostný a divoký 
chaos času a místa, kterému říkáme dětství.
Dobrodružný / Drama / Rodinný / Fantasy  
USA, 2009,  101 min  
Režie: Spike Jonze Hrají: Max Records, Catheri-

ne O‘Hara, Forest Whitaker, Paul Dano, Catheri-
ne Keener, James Gandolfini, Lauren Ambrose, 
Tom Noonan, Alice Parkinson, Chris Cooper, 
Angus Sampson, Mark Ruffalo

24. 9. 2010
zakletý v čase

Film „Zakletý v čase” 
je natočen podle best-
selleru o lásce, která 
přesahuje hran ice 
času. Clare (Rachel 
McAdams) je zami-
lovaná do Henryho 
(Eric Bana) celý svůj 
život. Věří, že si jsou 
souzeni, ačkoli ví i to, 
že budou odloučeni, 
jen neví kdy: Henry 

je cestovatel časem – prokletí velmi vzácné 
genetické anomálie, která způsobuje, že se 
Henry skoro celý svůj život přesouvá v čase do 
budoucnosti a minulosti bez jakékoli kontroly. 
I navzdory tomu, že Henryho nedobrovolné 
cestování v čase je od sebe dělí, Clare se za 
každou cenu snaží vybudovat normální život se 
svou jedinou životní láskou. 
Drama / Romantický / Sci-Fi  
USA, 2009,  107 min  
Režie: Robert Schwentke Hrají: Rachel McA-
dams, Eric Bana, Ron Livingston, Arliss Howard, 
Stephen Tobolowsky, Maggie Castle, Tatum Mc-
Cann, James Lafazanos, Michelle Nolden

1. 10. 2010
invictus: nepoRažený

Nový film v režii čtyřná-
sobného držitele Osca-
ra® Clinta Eastwooda 
(„Million Dollar Baby,” 
„Nesmiřitelní”), „Invic-
tus” vypráví pravdivý 
příběh o tom, jak Nel-
son Mandela (Morgan 
Freeman) spojil síly 
s kapitánem jihoaf-
rického rugby týmu 
Francoisem Pienaa-
rem (Matt Damon), aby 
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pomohl sjednotit zemi. Nově zvolený prezident 
Mandela ví, že jeho národ zůstává po aparthei-
du stále ještě rasově i ekonomicky rozdělen. 
Věří, že může svůj lid spojit přes sport, proto 
se rozhodne sjednotit hráče rugby, kteří patří 
v celosvětovém měřítku mezi outsidery. Jihoaf-
rický rugby tým nakonec postoupí na Světový 
pohár roku 1995. 

Drama / Historický / Sportovní  
USA, 2009,  134 min  
Režie: Clint Eastwood Hrají: Matt Damon, Mor-
gan Freeman, Scott Eastwood, Langley Kirkwo-
od, Robert Hobbs, Leleti Khumalo, Patrick Lyster, 
Penny Downie, Danny Keogh

ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA!

Městská kniHovna inFoRMuje
ostatky ve FotogRaFii

Městská knihovna bude po-
čátkem roku 2011 pořádat další 
vzpomínkovou výstavu, ten-
tokrát o rájeckých ostatcích. 
Mnoho občanů s nostalgií na 

tuto dobu vzpomíná a mnozí mají doma v albech 
i staré fotografie. Prosíme proto o jejich zapůj-
čení. Všechny snímky naskenujeme a majitelům 
v pořádku vrátíme. Zatím jsme shromáždili 

hlavně fotografie cirkusu Arkoni, průvodu lodí 
a cikánské veselice. Chtěli bychom je doplnit 
a shromáždit další pro jiné výstavy. 

Fotografie můžete přinést do knihovny 
každý den dopoledne, v pondělí a ve čtvrtek 
po celý den do 18 h. Uvítáme každou informaci, 
popis i vzpomínku, výstřižek z novin apod. 
Kontakt:  tel.: 516 432 152  
 e-mail: knihovna@rajecjestrebi.cz

co se děje ve školácH

Vrstevníky spojují po-
dobné radosti i starosti, a 

proto mají k sobě vždycky blíž. Důkazy pro toto 
tvrzení jsme si přivezli i ze své návštěvy na Slo-
vensku. Lehce překvapivým a ve svém důsledku 
milým zjištěním byl věk našeho partnera. Ano, 
Gymnázium Tvrdošín, škola zřízená vyšším 
územním celkem Žilina, má ve svých dokladech 
jako rok narození uveden letopočet 1993. Jsme 
tedy vrstevníci. Není to symbolické a předurču-
jící? My jsme přesvědčeni, že ano. Vede nás 
k tomu optimismus, se kterým jsme se v prvním 
srpnovém týdnu vrátili z návštěvy u ředitelky školy 
Dr. Namislovské.

Ani šest hodin za volantem vozu neubralo 
našemu řediteli Ing. Laštůvkovi nic z jeho energie. 
Dva pedagogové a navíc ředitelé škol v jedné 
místnosti, zbaveni díky prázdninové době jinak 
všudypřítomného školního zvonění vymezujícího 
pravidelnou eskalaci hluku na chodbách, mo-
hou být pro nezasvěceného docela zajímavým 
zážitkem.

„U nás se mění dřevěná okna za plastová, 
my zateplujeme celou budovu, my už jsme téměř 
hotovi, my to asi do prvního září nestihneme.“ 

gyMnázia ve věku teenageRŮ

Pak státní maturity a trocha závisti na straně 
českého ředitele. Slovensko už v době maturitní 
brázdí kurýři s pečlivě zapečetěnými obálkami 
obsahujícími právě ta jediná, správná a nejvyšší 
autoritou posvěcená kriteria vědomostí, stejná 
pro maturitní národ v celé širé zemi. Výhoda? 
Každopádně jistota…

Je zřejmé, že zdvořilostní úvody vzaly za své 
a témata byla zcela pracovní. Tím hlavním, pro 
něž jsme vážili cestu na vzdálenou a krásnou 
Oravu, byla spolupráce v oblasti vzdělávání a 
sportu. Smlouvy jsme nepodepisovali, ale vrátili 
jsme se s jistotou společného zájmu začít praco-
vat na nových vzdělávacích projektech a položit 
základ dlouhodobé spolupráce. A témata? Přece 
ta preferovaná – životní prostředí, výchova k ev-
ropanství, ICT a nakonec i sport. Jak jinak, když 
se partner může pochlubit republikovými úspěchy 
žáků svých sportovních tříd.

První, téměř čtyřsetkilometrový krok byl uči-
něn. Další je naplánován na konec září. Se 
stejnou nabídkou na spolupráci pojedeme do 
slovinské Sežany. Osa Tvrdošín – Rájec-Jestřebí 
– Sežana je hodně inspirativní, co říkáte…?

Ivo Grim, předseda sportovního klubu
Gymnázia Rájec-Jestřebí
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plánované jednoRázové akce na září 2010

Malování na hedvábí – obrázky v rámečku
Určeno pro děti od 5 – 12 let
Kdy: sobota 11.09.2010 v 15:30 hod, cena dle spotřebovaného materiálu
Kde: Centrum Motýlek, Horní 136, Rájec-Jestřebí
Lektor: Alena Hrbková

Malování na hedvábné šály a šátky
Určeno pro maminky a větší slečny   (možnost zajištění hlídání dětí)
Kdy: sobota 25.09.2010 v 15:30 hod, cena dle spotřebovaného materiálu
Kde: Centrum Motýlek, Horní 136, Rájec-Jestřebí
Lektor: Alena Hrbková

na uvedené kroužky a akce se můžete přihlašovat na e-mail: cmotylek@seznam. cz,
tel: 602 409 946, nebo elektronicky na http: //centrummotylek. freepage/naseakce/
více se dozvíte na www.centrummotylek.freepage. cz

zájMové kRoužky pRo děti a Rodiče 
i. pololetí školníHo Roku 2010/2011

angličtina pro děti 3 – 6 let pro začátečníky
Lektor: Petra Zemánková, cena: 450,- Kč (30,- Kč/15 lekcí) + učebnice

angličtina pro dospělé – začátečníci
Pro maminky možnost hlídání dětí, cena 30,- Kč/hod
Lektor: Mgr. Jana Klimková, cena: 900,- Kč (60,- Kč/15 lekcí) + učebnice

výlet do zoo brno
Kdy: sobota 18.09.2010, podrobnosti po přihlášení
Pro děti od 3 – 12 let, přihlásit se můžete do 14.09.2010
Cena bude upřesněna (cestovné, vstupné + kapesné)
Vedoucí výletu: Eva Hudcová a Marie Klimková






angličtina pro dospělé – mírně pokročilí
Pro maminky možnost hlídání dětí, cena 30,- Kč/hod
Lektor: Petra Zemánková, cena: 900,- Kč (60,- Kč/15 lekcí) + učebnice

Hrátky se slovíčky
Logopedie pro děti od 5 let
Lektor: Mgr. Marie Klimková, cena: 450,- Kč (30,- Kč/15 lekcí), pracovní materiál v ceně

štěpánek
Rozvoj etické a duchovní stránky pro malé děti od 3 – 6 let formou povídání, malování, 
her a tvoření
Lektor: Helena Habáňová, cena: 300,- Kč (20,- Kč/15 lekcí), pracovní materiál v ceně

cvičení pro rodiče s dětmi od 2 – 6 let
Lektor: Eva Hudcová, cena 450,- Kč (30,- Kč/15 lekcí)
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SLUŽBA JE SLOUŽENA OD 8:00 DO 12:00 HODIN
 
 4.9. MUDr. Hanáková Blansko, Pražská 1b 516 418 788
  5.9. MUDr. Klapušová Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 452
11.9. MUDr. Houdková Blansko, Pražská 1b 516 418 787
12.9. MUDr. Jílková Rájec, Ol. Blažka 145 516 410 786
18.9. MUDr. Juráková Blansko, Pražská 1b 516 418 787
19.9. MUDr. Hošák Adamov, U Kostela 4  516 446 428
25.9. MUDr. Kovandová Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 450
26.9. MUDr. Kulhánková Křtiny, Zdrav. středisko 516 439 190
28.9. MUDr. Kupková Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 457

  4.9. MUDr. Kutlíková Boskovice, Lidická 8 516 453 997
  5.9. MUDr. Loskot Svitávka, Hybešova 197  516 471 210
11.9. MUDr. Lukeš Boskovice, Smetanova 24 516 454 046
12.9. MUDr. Mikulášková Letovice, Mánesova 468/2 516 474 488
18.9. MUDr. Padalík Boskovice, Nemocnice Boskovice 516 491 263
19.9. MUDr. Paděrová Šebetov, 117  516 465 452
25.9. MUDr. Pernicová Boskovice, Vodní 95 (Minerva) 516 494 138
26.9. MUDr. Sládek Velké Opatovice, nám. Míru 492 516 477 319
28.9. MUDr. Srpová Letovice, J. Haška 12 604 760 665
   
lspp v brně: 
Mimo výše uvedenou je služba zajištěna  v Brně, Úrazová nemocnice, Ponávka 6,
tel. 545 538 111.   
Úrazová nemocnice v Brně, Ponávka 6, tel. 545 538 111 službu zajišťuje ve všední dny
od 17.00 hodin do 7.00 hodin. O sobotách, nedělích a svátcích nepřetržitě 24.00 hodin.

společenská kRonika

blahopřejeme rodičům narozených dětí
Daniel Hložek, Martin Skoták, Daniel Valíček, 
Ema Girstlová, Eva Janíčková, Adéla Tihonová, 
Daniel Gajdošík

blahopřejeme našim spoluobčanům, kteří se 
narodili v měsící září:
Marie Klimešová, Miluše Hrachovinová, Ludmila 
Křížová, Oldřiška Krejčířová, Jaromír Nečas, 
Marie Vaňková, Marie Novotná, Antonín Dobeš, 
Milan Burget, Josef Spíchal, Františka Písa-
říková, Pavel Jedlička, Hedvika Charvátová, 
Ludmila Novotná, Václav Fránek, Alena Vrbová, 
Pavel Lukáš, Marie Mokrá, Anna Heppová, 
Bohumil Flek JUDr., Josef Machač, Jaromír 
Nečas, Vlasta Marečková, Jiřina Pešková, Alena 
Svobodová, Jaroslav Čepa
karolín: Jaromír Prokop
Holešín: Josef Hepp, Jan Vladík

odešli z našich řad
v měsíci srpnu zemřel – pan Josef Janků

sŇatky: 
(zveřejňujeme 
jen ty snoubence,  
kteří dali souhlas)

obřadní	síň
31.7. David Knotek, Rájec-Jestřebí  

– Andrea Popelková, Rájec-Jestřebí

Státní	zámek	Rájec	nad	Svitavou
7.8.  Petr Kalousek, Roudnice  

– Zuzana Toufarová, Rájec-Jestřebí
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Tak se začala psát historie našeho hasičské-
ho sboru, která již trvá 115 roků. O masopustu 
12. února roku 1896 sbor uspořádal svou první 
hasičskou zábavu, které se zúčastnily hasičské 
sbory z Blanska, Doubravice a tovární sbor na 
pile. V tomto roce byl zbudován lezecký dům 
u pastoušky na talkách, dále byly pořízeny dva 
žebře hákové, jeden střechový a třídílný nastavo-
vací. Dále byl zakoupen za 75 zlatých dvoukolový 
železný naviják na hadice. V roce 1897 náš sbor 
zasahoval pětkrát činně při požárech. V Blansku 
3x a v Rájci 4. května, kdy hořelo stání ve chlévě 
hospodářského dvora a 8. října, kdy hořel stoh 
slámy na zahradě Fr. Brázdy. Dne 27. května byla 
vykonána přehlídka sboru přehlížitelem Karlem 
Tůmou z Olomučan. Inventář sboru byl rozmno-

115. let od založení sboRu dobRovolnýcH HasičŮ (sdH) Rájec
2. pokračování

žen o jednu svítilnu s tyčí, jedním praporkem, 
čtyřmi džbery plechovými a šesti svěráky, vše 
v ceně 29 zlatých. Celkem zastupuje inventář 
sboru 1773 zlatých. Přísloví praví: Škola bez káz-
ně-mlýn bez vody. Přísloví toto platí plnou měrou 
i ve sborech hasičských. Především požadovati 
jest od každého hasiče poslušnost ve službě do 
puntíku a to bez odmluvy. Hlavně při požáru má 
hasič práci přesně jemu určenou, klidně a s roz-
vahou konati. Představené má milovati a důvěru 
k nim chovati. Své druhy v povolání má jako 
bratry milovati, by krásné heslo hasičů, jeden za 
všechny, všichni za jednoho, nevyslovovalo se 
nadarmo, ale ve skutek se uvádělo. 12. června 
1898 se členové sboru zúčastnili slavnostního 
župního sjezdu ve Křetíně na oslavu 50letého 

kaM za FotbaleM?

Fotbalový klub Mkz Rájec-jestřebí

sobota 4.9.  16.30 Kuřim – MKZ R-J kr. přebor muži
   odjezd os. auty v 15.00

úterý 7.9.  17.00 MKZ R-J – Ráječko okr. př. přípravka

neděle  12.9.  9.30 MKZ R-J – Vysočany okr. př. ml. žáci
  11.00 MKZ R-J – Kotvrdovice okr. př. žáci
  13.45 MKZ R-J – Čebín  I. tř. dorostu
  16.00 MKZ R-J – Znojmo B kr. přebor muži

sobota 18.9.  16.00 Znojmo IE – MKZ R-J kr. přebor muži
   odjezd bus ve 13.00

středa 22.9.  17.00 MKZ R-J – Černá Hora  okr. př. žáci

neděle 26.9.  11.00 MKZ R-J – Černá Hora okr. př. žáci
  13.45 MKZ R-J – Medlánky I. tř. dorostu
  16.00 MKZ R-J – Boskovice  kr. přebor muži

úterý 28.9.  16.00 Ivančice – MKZ R-J kr. přebor muži
   odjezd os. auty ve 13.30

středa  29.9.  17.00 MKZ R-J – Lipůvka okr. př. přípravka

něco z HistoRie
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panování císaře Františka Josefa. Při požárech 
v tomto roce účinkoval sbor dvakrát, kdy 9. září 
u Michálků shořela stodola a 17. listopadu v Blan-
sku u Ježků. Byly pořízeny dvě ruční stříkačky 
Berlovky za 20 zlatých. V roce 1899 zasahoval 
sbor třikrát, a to 31. srpna v Bořitově, 8. října 
v Karolíně a 20. prosince na pile v Rájci. Pod-
pora od obce byla 60 korun, dar od velkostatku 
50 korun. 50  zlatých bylo 100 korun. V roce 1900 
se konal 24. června druhý župní sjezd, při něm 
místní sbor předvedl veřejné cvičení na náměstí 
v Rájci, kde za spoluúčinkování sboru z Ráječka 
provedly sbory zásah na dům č. 34. Cvičení uzná-
no posuzovací komisí v každé části zdařilým. 
Dne 22. července účastnilo se za sbor 5 členů 
župního sjezdu v Letovicích, spojeného s osla-
vou 30 letého trvání tamního sboru. Sbor volán 
v tomto roce k ohni dvakrát. 8. září 1901 navrhl 
starosta ústřední moravské jednoty hasičské, aby 
byl přijat národní stejnokroj. Dosavadní sváteční 
stejnokroj byl nejednotný, lišil se u každého sboru 
barvou i střihem. Byla to roztodivná podívaná 
na tu pestrou směsici, když o sjezdech hasiči 
pochodovali. Tento návrh byl hasičstvem vřele 
doporučován. Rájecký sbor na výborové schůzi 
dne 12. června 1902 schválil pořízení národních 
čamarových kabátů pro své členy. Kabáty ušil 
Josef Vrba a Josef Kříž. Obchodník Josef Zicha, 
který přistoupil za člena přispívajícího, uvolnil se 
velkomyslně, že od ušití polovinu sám zaplatí. 
Velitel Jan Rýdl odešel na nové působiště do 
Býkovic jako správce školy. Byl vedle starosty 
Kočvary o sbor nejzasloužilejším členem, staří 
bývalí hasiči na něj dosud s láskou a úctou vzpo-
mínají. Sbor se s ním rozloučil přátelským večír-
kem. Dne 10. května 1903 byl na valné hromadě 
zvolen nový velitel František Brázda, podvelitelé 
Josef Klimeš a Vincent Blažek, četaři Antonín 
Krahulec a Eduard Skácel, strojníkem Jan Sáňka. 
Jednatelem zvolen učitel Josef Konrád. Všechny 
další roky Rájecké náčelnictvo pracovalo ve 
stejném složení. 20. září účastnil se sbor se 
17 členy svěcení školní budovy. 4. února 1909 
sbor pomáhal při uvolňování ledových ker na řece 
Svitavě. Pracovalo se do druhé hodiny noční. 
Zbrojmistr Jan Sáňka oznamuje, že letošního 
roku bude 25 let činným ve službě hasičské a to 
od roku 1884 u hasičského sboru v lihovaru a od 
roku 1985 u sboru dobrovolných hasičů v Rájci. 

Usneseno oznámit to župní jednotě s návrhem 
na vyznamenání. Dne 16. ledna 1910 se konala 
valná hromada sboru, na které odstoupil ze zdra-
votních důvodů velitel Fr. Brázda. Na jeho místo 
zvolen velitelem Josef Klimeš. Na společném 
cvičení ve Spešově 23. srpna 1911 byl dekorován 
záslužnou medailí Jan Sáňka. V roce 1912 bylo 
zbudováno nové leziště, poněvadž dosavadní 
lezecký dům byl zchátralý. Velkostatek poskytl 
místo na rybníku a dříví darovala firma Drucher. 
Dále bylo nakoupeno 100 metrů nových hadic 
a acetylenová lampa. 13. července 1913 se sbor 
zúčastnil slavnosti povýšení Rájce na městečko 
v počtu 27 členů. Následkem vypuknutí světové 
války 28. července 1914 byl zastaven nařízením 
zákona o osobní svobodě, o právu domovním, 
o svobodě tisku a shromažďovacím veškerý 
letní program. Pracovní program odpadl, schůze 
se konat nesmějí, veškerý ruch spolkový utichl. 
Částečnou a potom všeobecnou mobilizací zten-
čoval se stav členstva tak, že u mnohého sboru 
nezůstal z původního kádru nikdo doma. Aby 
přece se nějaká požární hotovost udržela, po-
máhalo se přibíráním občanů starších, vojenské 
povinnosti nepodléhajících, zřizováním dorostu 
a družin ženských. Z rájeckého sboru odešlo 
ihned na vojnu 10 členů. Tyto členy nahradili star-
ší členové, kteří působili ve sboru. 4.  května 1915 
byl založen hasičský dorost v počtu 22 členů. 
V tomto roce odešlo na vojnu 6 členů a ke konci 
roku bylo povoláno dalších 9 členů. 12. února 
1917 narukovalo dalších 6 členů. Dne 24. pro-
since 1918 se koná valná členská hromada na 
oslavu obnovení naší samostatnosti a vyhlášení 
republiky. Na začátku roku 1919 utichly oslavy, 
vyvětralo opojení a přestalo šumění praporů, jimiž 
jsme vítali a oslavovali znovunabytí své svobody 
a samostatnosti. Nyní, po uklidnění myslí, je 
potřeba poctivé a rozmyslné práce na uhájení 
a povznesení republiky jak hospodářsky, tak 
kulturně a sociálně k čemuž vybízel tak důrazně 
president Masaryk ve svém prvním poslání ke 
všem složkám národa. Jest na Moravě 38000 
hasičů, tedy musí být tento počet také cítit v práci 
národní, jest tedy třeba rychle obrodit naše řady, 
vymaniti se z malátnosti válečné a přiložit mozek 
i ruce bližním k ochraně, vlasti k obraně.

Pokračování příště
Zdroj: Kronika Sboru dobrovolných hasičů Rájec
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Dne 23. července letošního roku uplynulo 
rovných dvacet let od úmrtí Ing. Miroslava 
Chlebka. Možná si někteří z Vás, čtenářů, po-
kládají v tuto chvíli otázku – kdo to byl a proč se 
o něm píše na stránkách našeho Zpravodaje? 
Odpovědět lze jednoduše – Ing. Chlebek má na 
město Rájec-Jestřebí vazbu především skrze 
původní, dnes již nahrazený městský znak, 
oficiálně používaný v l. 1976 –2008. A nejen 
to – do Rájce častokrát služebně zajížděl na 
ředitelství tehdejších Jihomoravských státních 
lesů, a dlužno říci, že si naše město dosti oblí-
bil. Vzhledem k tomu, že jakožto heraldik-ama-
tér vytvořil pro Rájec-Jestřebí znak, jenž se stal 
pro město známým symbolem a reprezentoval 
jej po více jak třicet let, rozhodl jsem se věnovat 
mu právě u příležitosti výročí předčasného úmr-
tí tuto vzpomínku, neboť na jeho jméno sice lze 
tu a tam narazit právě v souvislosti s rájeckými 
heraldickými znameními, avšak o jeho osobě 
a životě nikde bližší informace nejsou.

Ing. Miroslav Chlebek byl celoživotně spjat 
s Brnem, kde se narodil, kde studoval a kde 
prožil celý život až do samého závěru. Po celou 
dobu žil v Králově Poli a právě tam se také dne 
25. prosince 1931 narodil v rodině kominíka 
Jana Chlebka (1903–1962) a jeho manželky 
Ludmily (1907–1968). Nejprve bydleli na adre-
se Bulharská č. 57, r. 1945 se přestěhovali do 
ulice Chorvatské č. 14. Vyrůstal ve skromných 
poměrech, avšak přesto si uchovával pěkné 
vzpomínky na dětství, prožité v Králově Poli, 
které tehdy bylo novopečenou městskou částí 
vytvářejícího se tzv. „velkého Brna“ (připojeno 
r. 1919), a které doslova pulsovalo životem 
– rozvíjel se průmysl, proudilo sem množství 
dělníků a úředníků, ruku v ruce s tím kvetl ob-
chod i některá řemesla, budovaly se nové ulice 
jak vilové, tak s dělnickými domky. A v tomto 
čilém ruchu budoucí inženýr Miroslav Chlebek 
vyrůstal, zde měl své kamarády, s nimiž trávil 
v četných hrách a „dobrodružstvích“ volný 
čas, zde navštěvoval obecnou školu, kterou 
ukončil v těžkých válečných letech r. 1943 
absolvováním páté třídy. Již od mladých let byl 
také bystrým a učenlivým chlapcem, brzy se 
projevily zájmy o přírodu, ale rovněž o historii 

něco z HistoRie

vzpoMínka na ing. MiRoslava cHlebka

a výtvarné umění, což se rozvinulo především 
během gymnasiálních studií, které ukončil 
maturitní zkouškou v roce 1951.

Při volbě další životní cesty zvítězila hlu-
boká láska k přírodě – rozhodl se pro studium 
na brněnské Vysoké škole zemědělské (dnes 
Mendelova universita v Brně). Zapsal se na 
Lesnickou fakultu, jíž absolvoval s vynikajícím 
prospěchem a studia završil II. státní zkouškou 
roku 1955, kdy se stal lesním inženýrem. Ná-
sledně – již během zaměstnání – si vzdělání 
ještě prohloubil postgraduálním studiem opět 
na LF VŠZ, specializace „hospodářská úprava 
lesa“, které zakončil r. 1966. Ještě předtím, 
r.  1962, složil také zkoušku pro odborné lesní 
hospodáře.

Po ukončení vysokoškolského studia na-
stoupil 3. 1. 1956 jako lesní inženýr k Ústavu 
pro hospodářskou úpravu lesů Zvolen (pů-
vodní název v době Chlebkova nástupu zněl 
ještě Lesprojekt). Nejprve působil na pobočce 
v Kroměříži, od 1. 6. 1958 přestoupil na vlastní 
žádost do pobočky zmíněného ústavu v Brně 
(sídlo na Šilingrově nám. č. 2). Zde prošel 
několika funkcemi, získal široké praktické zna-
losti a zároveň se osvědčil jako dobrý odborník 
i pracovník, zapálený pro svůj obor. Od r. 1963 
vykonával funkci vedoucího zařizovací sekce. 
Nadřízenými byl Ing. Chlebek hodnocen velmi 
kladně jako odborník, i jako člověk – byl dobrým 
organisátorem, znalosti si neustále prohluboval 
studiem nových poznatků, pracovní úkoly plnil 
přesně a odpovědně. Zkušenosti a poznatky 
později ochotně předával mladším, zvláště 
nastupujícím spolupracovníkům, a – dle pra-
covního posudku z 9. 9. 1968 – byl v kolektivu 
oblíben jakožto člověk klidné, vstřícné a vyrov-
nané povahy.

U zmíněné instituce působil Ing. Chlebek 
do r. 1968, kdy se rozhodl přejít do resortu stát-
ní správy v oblasti lesního hospodářství a 7. 9. 
1968 si podal žádost o přijetí do zaměstnání na 
odbor Vodního a lesního hospodářství a země-
dělství Jihomoravského Krajského národního 
výboru v Brně, který tehdy vypsal konkursní 
řízení na obsazení funkce samostatného od-
borného referenta v úseku státní péče o lesy. 



 13 něco z HistoRie

Z konkursního řízení vyšel vítězně a 16. 9. 1968 
byl Jm KNV v Brně přijat do pracovního poměru 
jakožto samostatný odborný referent na odboru 
VLHZ. S tímto pracovištěm, sídlícím v krásné, 
historizující budově na Žerotínově nám. 3/5, 
zůstal následně spjat celých osmnáct let. V této 
funkci, která – jak již bylo řečeno – jej častokrát 
přivedla i do našeho města, si záhy vydobyl 
pověst vynikajícího odborníka, což bylo nejed-
nou kladně hodnoceno z nadřízených míst i ze 
stran nejrůznějších spolupracovníků. Kromě 
kompetencí a povinností, plynoucích z jeho 
funkce, se zapojil do dalších aktivit především 
v oblasti ekologie a ochrany přírody a lesů, 
veřejné osvětové činnosti s tím související, 
zasazoval se o zlepšení stavu zeleně v kraji 
a mj. organizačně zajišťoval akce „Duben-
měsíc lesů“. Při tom všem nebyl veden pouze 
odbornými znalostmi a obsahem své pracovní 
náplně, ale nemalou měrou též svou přirozenou 
vřelou náklonností k přírodě, vždy měl na zřeteli 
její ochranu a šetrný přístup, koneckonců – 
smysl práce lesníka viděl především v důsled-
né ochraně lesa a odpovědnosti za dobrý stav 
lesů a přírody vůbec, což prosazoval nejen při 
práci, ale působil v tomto duchu i na studenty 
Lesnické fakulty VŠZ, s níž spolupracoval jako 
externista.

Chlebkova externí spolupráce s Lesnickou 
fakultou VŠZ (zejména Katedrou hospodářské 
úpravy lesa, či Katedrou obecného a světového 
lesnictví a myslivosti), na níž kdysi sám studo-
val, dosahovala největšího vzepětí především 
v rozmezí let cca 1975-1985. Pro posluchače 
fakulty vedl přednášky, často byl přizván k vy-
pracování odborných oponentských posudků 
na závěrečné studentské práce, psal recenze 
na diplomové práce. Jeho přednášková činnost 
pro LS VŠZ zahrnovala přednášky jednorázově 
i dlouhodobější, jen namátkou uveďme kupř. 
přednášku „Hospodářská úprava lesa z hledis-
ka státní péče o lesy“ dne 8. 4. 1976; pro po-
sluchače postgraduálního studia hospodářské 
úpravy lesa přednášel na toto téma mezi 12. 
3. – 13. 4. 1984, přičemž se následně ujal také 
role zkoušejícího. R. 1976 se zapojil do pro-
jektu Katedry obecného a světového lesnictví 
a myslivosti s názvem „Ochrana lesního fondu“, 
kdy se podílel na souvisejícím výzkumu na 

vypracování přehledu úbytku a přírůstku lesní 
půdy v jihomoravském kraji v l. 1974-1976.

Kromě VŠZ byl činný rovněž v České vě-
deckotechnické společnosti, kde byl členem 
Krajského výboru lesnické společnosti a samo-
statně řídil práci odborné skupiny hospodářské 
úpravy lesa, jejímž byl v l. 1972-1976 také 
předsedou. Účastnil se prakticky všech zase-
dání, na něž přicházel připraven, úkoly plnil 
s maximálním nasazením. Po určitou dobu se 
podílel i na činnosti Komise cestovního ruchu 
rady Jm KNV.

Nutno dodat, že většinu z výše uvedených 
aktivit prováděl ing. Chlebek mimo pracovní 
dobu na odboru VLHZ, to však jedině dokládá, 
že jeho práce a především příroda byla mu 
jedním z hlavích koníčků a zálib, jimž věnoval 
svůj volný čas. A to jsme ještě nezmínili další 
ze zálib, jíž Ing. Chlebek zcela „propadl“ a díky 
níž má vazbu na naše město:

Už dříve bylo poznamenáno, že od student-
ských let se zajímal o historii a výtvarné umění, 
což jej brzy dovedlo k zájmu o heraldiku, zvláš-
tě po výtvarné stránce, neboť sám byl vynika-
jícím kreslířem. Heraldice se začal soustavně 
věnovat a studiem literatury i dalších pramenů 
získal široké vědomosti. R. 1972 se stal členem 
brněnské pobočky Genealogické a heraldické 
společnosti, na jejíž činnosti se podílel. V roce 
1981 se stal zakládajícím členem Genealo-
gického a heraldického klubu Domu kultury 
Královopolské strojírny Brno, jehož ustavující 
schůze se konala 20. 1. 1981. Spolupracoval 
na vydávání Genealogické a heraldické ročen-
ky, přispíval do Listů Genealogické a heraldické 
společnosti v Praze, pro členy brněnského 
klubu přednesl také několik heraldicky a his-
toricky zaměřených přednášek (kupř. „Brtnice 
u Jihlavy – stručné dějiny městečka a vývoj 
jejího znaku“ dne 15. 12. 1981, aj.).

Poté, co byl Rájec-Jestřebí povýšen r. 1973 
na město, bylo rozhodnuto o vytvoření znaku, 
jejž by mohl užívat jakožto svého symbolu. Ra-
da města se proto obrátila právě na Ing. Chleb-
ka a oslovila jej s žádostí, zda-li by vypracoval 
návrh tohoto znaku. Ing. Chlebek souhlasil, 
prostudoval historické heraldické a sfragistické 
materiály, vážící se k Rájci i Jestřebí a na zá-
kladě starých pečetních znamení, která sloučil 
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do jednoho znaku na děleném štítě, vypracoval 
příslušný návrh včetně legendy, tedy popisu 
navrhované symboliky. Své návrhy průběžně 
konzultoval s radou MěstNV Rájec-Jestřebí, 
jíž také nakonec předložil návrh ku projednání 
a schválení. Rada zaujala souhlasné stano-
visko dne 2. 12. 1974, plénum MěstNV rovněž 
s návrhem souhlasilo na schůzi 27. 12. 1974. 
Ing. Chlebek tedy na základě souhlasných 
stanovisek vytvořil definitivní, konečný návrh, 
který byl odeslán k posouzení Komisi pro otáz-
ky znaků měst při Archivní správě ministerstva 
vnitra ČSR. Souhlas jmenované komise byl 
bezpodmínečně nutný, bez něj nebylo možné 
ten který znak uvést v život a praktické využí-
vání. Komise, vytvořená r. 1968 v návaznosti 
na zákon č. 69/1967 Sb., o národních výborech, 
byla odborným poradním orgánem, který měl 
mj. posuzovat a zpracovávat vyjádření k měst-
ským znakům z hlediska ideového, obsaho-
vého, heraldického a historického, podávat 
dobrozdání a odborné posudky a podílet se 
na vědecké práci v oblasti městské heraldiky. 
V komisi zasedali členové archivní správy, 
zaměstnanci archivů, či odborníci v dané pro-
blematice. Prvním a dlouholetým předsedou 
komise byl PhDr. Jiří Čarek (1908 –1985), ře-
ditel Archivu hl. města Prahy. Moravu zde v té 
době zastupoval zejména ředitel Archivu města 
Brna PhDr. Jaroslav Dřímal (1905 –1975), 
jeden z nejvýznamnějších brněnských archi-
vářů a historiků, po jehož smrti se stal členem 
komise PhDr. Ivan Štarha (*1935) z tehdejšího 
Státního oblastního archivu v Brně (dnešní 
Moravský zemský archiv).

Komise návrh znaku města Rájce-Jestřebí 
projednala a posoudila na poradě 14. 9. 1976 
a s jeho podobou souhlasila. Drobné připomínky 
byly v předkládaném návrhu zohledněny a proto 
mohl být znak definitivně přijat plenárním zase-
dáním MěstNV v Rájci-Jestřebí dne 4. 10. 1976. 
Tímto se stal znak fakticky platným a mohl být 
užíván dle uvážení města všude tam, kde ne-
bylo předepsáno užívání znaku státního. Čtvrtý 
říjen 1976 lze tedy považovat za jakési pomy-
slné narozeniny našeho někdejšího městského 
znaku. Jeho popis byl zveřejněn v říjnovém 
čísle Zpravodaje města Rájce-Jestřebí r. 1976, 
dne 1. 12. 1976 se objevila informace o novém 

znaku také na stránkách deníku Rovnost. Popis 
původního znaku a jeho následné osudy je, mys-
lím, zbytečné na tomto místě rozvádět, neboť 
v posledních letech během jednání o změně 
znaku a vytvoření nového bylo na toto téma 
napsáno mnoho nejrůznějších článků s podrob-
nými informacemi.

Jak vidno, byl Ing. Miroslav Chlebek mu-
žem činorodým, věnujícím se svým zájmům 
aktivně a s maximálním úsilím. Toto vytížení, 
společně s narůstajícím náporem pracovních 
povinností ve funkci referenta odboru VLHZ při 
Jm KNV, se však později negativně projevilo 
na jeho zdraví. Jak sám Ing. Chlebek napsal, 
byl v poslední době svého působení u Jm KNV 
vysloveně přetěžován – personální stav totiž 
nedostačoval nárůstu agendy a úkolů přede-
vším v oblasti správně rozhodovací a kontrolní, 
což společně s požadavky úzké specializace 
a vzájemné nezastupitelnosti znamenalo nejen 
velký osobní nápor, ale také hromadění agendy 
a v řadě případů nemožnost vyřízení některých 
úkolů v požadovaných termínech – zvláště 
tam, kde se jednalo o úkoly náročné, vyžadu-
jící složitá jednání a výjezdy do terénu. Tato 
situace nastala v době, kdy bylo Ing. Chlebkovi 
zjištěno srdeční onemocnění, takže i v souvis-
losti s tím žádal o řešení nevyhovující situace 
na odboru. Ta se však ještě prohloubila poté, 
co jeden z odborných pracovníků odešel r. 
1985 do důchodu a část jeho úkolů přešla na 
Ing. Chlebka. Zdravotní obtíže spolu s velkým 
návalem pracovního i psychického vypětí pak 

Ing. Miroslav Chlebek na snímku z r. 1968
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vedly k infarktu, který jej postihl v srpnu 1986. 
Během léčení se s ohledem na špatný zdravot-
ní stav rozhodl práci u Jm KNV ukončit, neboť 
si byl vědom, že by natolik velké zatížení již 
nebyl schopen zvládat. Proto podal dne 25. 9. 
1986 žádost o rozvázání pracovního poměru, 
doložené lékařskou zprávou. Jeho žádosti bylo 
vyhověno a k 31. 12. 1986 byl ze služeb úřadu 
propuštěn. Poté se vrátil k původnímu povolání 
a stal se projektantem v podniku Lesprojekt.

Dodejme ještě pro úplnost, že soukromé 
zájmy přivedly Ing. Chlebka k cestám do několika 
světových zemí (kupř. Rumunsko r. 1960, Polsko 
r. 1963, Egypt r. 1966, Francie r. 1967, Itálie 
r. 1968 apod.), za svou činnost došel několika 
ocenění (mj. vyznamenání „vynikající pracovník 
socialistického lesnictví“ v l. 1963 a 1965). Za své-
ho působení u Ústavu pro hospodářskou úpravu 
lesů se podílel rovněž na fungování Závodního 
výboru ROH (mj. jako člen kulturní komise, krát-
ce byl též předsedou ZV) a v l. 1963 –1970 byl 
členem Komunistické strany Československa, po 
r. 1970 zůstal bezpartijní.

Jak bylo napsáno dříve, celý život zůstal 
věrný Královu Poli, kde vystřídal celkem čtyři 
bydliště. O dvou prvních již byla řeč, bylo by 
tedy záhodno doplnit ta zbývající – od r. 1961 
žil ve Vodově ul. č. 109 a od r. 1964 trvale až 
do konce života v ulici Berkova č. 62. Doplň-
me, že r. 1958 uzavřel sňatek s Alenou, roz. 
Barvíkovou, učitelkou základní školy, s níž měl 
později syna Radovana.

Ing. Miroslav Chlebek byl činný až do po-
sledních dní života, a to jak ve svém oboru, tak 

v oblasti ekologie a ochrany přírody, či historie 
a heraldiky. Na jaře 1990 se ještě podílel na 
přípravě nové koncepce řízení státní správy les-
ního hospodářství, vyvolané situací, nastalou po 
listopadovém převratu r. 1989, avšak nebylo mu 
už dopřáno dožít se realizace těchto záměrů.

Nemocné srdce Ing. Miroslava Chlebka 
zradilo dne 23. července 1990, kdy ve věku 
nedožitých 59 let náhle a zcela neočekávaně 
uprostřed práce a mnoha plánů zemřel.

Co říci závěrem? Snad bude nejlepší cito-
vat z nekrologu, který Ing. Chlebkovi věnoval na 
stránkách Genealogických a heraldických infor-
mací Jiří Drápela: „Jeho náhlým a nečekaným 
odchodem ztratila lesnická veřejnost i členové 
GHK (Genealogický a heraldický klub, pozn. 
aut.) nejen kolegu širokého rozhledu, dobrého 
přítele a kamaráda, ale především člověka, kte-
rý uměl potěšit slovem a jenž byl vždy studnicí 
dobré pohody v každé společnosti.“

Hlavní prameny:
-  MZA Brno: fond B 338 Jm KNV Brno – osob-

ní spis
-  Genealogické a heraldické informace 

I – IV/1990
-  Genealogické a heraldické informace 

II/1983
-  Genealogické a heraldické informace 1981
-  Heraldická a genealogická ročenka 1978
-  Zpravodaj města Rájec-Jestřebí 10/1976;
 Zpravodaj města Rájec-Jestřebí 4/1992

Petr Sychra

• kvalitní obkladačské práce   
 Kučera Josef, Rájec-Jestřebí 679 02,  

Hradisko 105 • tel./fax: 516 432 707 
 mob. 605 086 952

ceny inzeRce ve zpRavodaji Města
plošná inzerce
960,- Kč/ celá strana
480,- Kč/ 1/2 strany
300,- Kč/ 1/4 strany

řádková inzerce
36,- Kč/ 1 řádek

• prodám pozemek v lokalitě na Horních  
loučkách-Jestřebí 931m2 (24x39 m) 
do 450 000,- Kč. Dohoda možná.

 Tel: 608734711.

• distribuce kosmetiky avon.
 Péče o vlasy, nehty, pleť, dekorativní kos-

metika, vůně... Katalog a bližší informace: 
 vercanecasova@email.cz, 734 485 611.

Ceny jsou uvedeny včetně 20 % DPH.

• penzion v krkonoších přijme kuchaře. 
 Bližší informace na tel.: 605 432 211

inzeRce
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pRogRaM kina doubRavice nad svitavou – září 2010

2.9. čtvrtek v 18 hod  bonton
Robin Hood

Zapomeňte na všechno, co jste kdy slyšeli 
o slavném zbojníkovi Robinu Hoodovi. Tato 
verze příběhu je temná, jak temný byl raný 
středověk, v němž se film odehrává, vášnivá 
tak, jak vášniví byli lidé, kteří věděli, že další den 
pro ně nemusí nastat a dobrá tak, jak dobrá he-
recká a tvůrčí sestava se na tomto výjimečném 
projektu sešla. Ve filmu hrají Russell Crowe, 
Cate Blanchett, Mark Strong, Max von Sydow, 
William Hurt a. j.
Historický film s českými titulky. 
Premiéra 13.5.2010
Vstupné 49. – + 1. – Kč 140 minut

9.9. čtvrtek v 18 hod  bonton
pRedátoři

Elitní žoldák Royce je unesen na neznámé mís-
to, stejně jako další, zdánlivě náhodně vybraní 
jedinci. S výjimkou jednoho zneuznaného lékaře 
se však jedná o nejnebezpečnější zabijáky, žol-
dáky a odsouzené trestance, kteří byli na toto 
místo dopraveni pouze proto, aby se stali živou 
kořistí pro novou rasu Predátorů. I když by nejra-
ději pozabíjeli jeden druhého, musejí se, pokud 
chtějí přežít, proti společnému nepříteli spojit. 
Vedení skupiny se tak ujímá Royce a skutečný 
boj o přežití začíná. V hlavní roli Adrien Brody.
Sci-fi thriller s českými titulky. 
Premiéra 8.7.2010
Vstupné 49. – + 1. – Kč  107 minut

16.9. čtvrtek v 18 hod  bonton
sHRek: zvonec a konec

Co nás čeká ve čtvrtém díle Shreka? Mnohem 
drsnější Fiona, otylý Kocour v botách a mnohem 
zmatenější Oslík. A království Za sedmero ho-
rami vzhůru nohama. Na svědomí to má Shrek, 
který vypustil do světa jedno velmi nerozumné 
přání. Na vlastní kůži totiž poznal, jaké to je, 
žít šťastně až do smrti a vůbec se mu to nelíbí. 
Je to strašná nuda. Kacířsky si začne pohrávat 
s myšlenkou, jak krásné by bylo, kdyby se 
zlaté časy alespoň na jeden den vrátily. A na 
to, jak vše dopadne, se přijďte podívat do kina. 

V českém znění David Novotný, Tomáš Juřička, 
Kamila Špráchalová, Aleš Procházka.
Animovaná komedie USA v českém znění. 
Premiéra 15.7.2010
Vstupné 39. – + 1. – Kč  92 minut

23.9. čtvrtek v 18 hod  bonton
zatíM spolu, zatíM živí

Tom Cruise a Cameron Diaz se setkávají před 
kamerami téměř po deseti letech, aby zažili 
nejneuvěřitelnější jízdu tohoto léta! June se 
v letadle dá do řeči s okouzlujícím a poněkud 
tajemným spolucestujícím Royem. Chvíli nato 
letadlo spadne a vyjma těchto dvou havárii nikdo 
nepřežije. Následně prožije velké dobrodružství 
ve společnosti na první pohled nečitelného, 
nestálého, přesto totálně okouzlujícího tajného 
agenta. Tom Cruise o filmu řekl že má všech-
no, co se mu na filmech líbí: skvělý mix akce, 
komedie a love story se svěžími, snadno iden-
tifikovatelnými postavami.
Akční komedie USA s českými titulky. 
Premiéra 29.7.2010
Vstupné 49. – + 1. – Kč  109 minut

30.9. čtvrtek v 18 hod  bioscop
seXy 40

Když rozvedená matka v nejlepších letech 
zaujme o hodně let mladšího muže…Sandy 
(Catherine Zeta-Jones) je příkladná matka, 
která žije jen a jen pro svou rodinu. Jenže vše 
se zvrtne v momentě kdy zjistí, že jí její manžel 
zahýbá. Rozhodne se postavit na vlastní nohy 
a začít nový život. Užívá si života plnými doušky 
až jednou jí nečekaně vstoupí do života mladí-
ček Aram (Justin Bartha).
Romantická komedie USA s českými titulky.. 
Premiéra 15.7.2010
Vstupné 39. – + 1. – Kč  100 minut

na co se MŮžete těšit dál?
   7.10. – Muži, kteří nenávidí ženy
 14.10. – 22 výstřelů
 21.10. – poslední vládce větru
 28.10. – znovu promítáme film, který se
 dá vidět i několikrát – ženy v pokušení
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pěkná ModRá doubRavice
(centrum duševního zdraví)
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plán aktivit na měsíc září
určený i pro veřejnost

výtvarné aktivity
  7. 9.  9:00  Odlévání hrníčků v keramické dílně
14. 9.  9:00  Výroba ozdobných tašek
21. 9.  9:00  Pletení košíků z pedigu

výlety
  1. 9. Návštěva bowlingu v Boskovicích, vycházka do okolí
  8. 9. Vycházka za zaniklými vesnicemi v okolí Jedovnic
15. 9. Návštěva parku v Průhonicích – zájezd
22. 9. Výlet za strašidly do Olešnice
29. 9. Vycházka do okolí Doubravice

Pěkná modrá Doubravice, Soukopovo nám. 91 (budova fary)
Tel.: 516 538 565, e-mail: peknamodra.blansko@caritas.cz

Pension Horský Dvůr v Janských Lázních se 
stal dočasným domovem účastníkům na dvou 
týdenních rekondičních pobytech pořádaných 
místní organizací Svazu tělesně postižených v Ráj-
ci-Jestřebí.

Po celou dobu pobytů o nás pečovali majitelé 
pensionu. Perfektně sehraný rodinný tým nám 

kRkonošské putování 2

Janské Lázně

oHlasy



 20 

připravoval výbornou domácí stravu a vytvářel 
příjemné prostředí na ubytovně. Majitelka nás 
denně informovala o počasí v horách, vybírala 
vhodné trasy na výlety, trpělivě vyhledávala 
autobusové spoje. Byli jsme překvapeni vybu-
dováním nového Wellnessu s množstvím nabíd-
ky masérských, rekondičních a rehabilitačních 
služeb prováděných přímo v pen-
sionu. V ceně poukazu jsme měli 
1x rašelinový obklad na krční páteř, 
vířivku dolních končetin nebo parafin 
na ruce, celotělovou vířivou koupel, 
masáž zad a šíje a solnou jeskyni. 
Každý účastník si mohl přikoupit další 
procedury, např. infrasaunu, finskou 
saunu, detoxikační koupel, pedikúru 
a různé druhy masáží. Tyto nabízené 
služby ocenili zejména méně pohyb-
liví účastníci pobytů.

Každý den začínal rozcvičkou 
na zdravém horském vzduchu. Po 
snídani se většina z nás vydávala na 
vycházky a túry, každý podle svých 
fyzických schopností. Navštívili jsme 
známé turistické chaty v Krkonoších – Kolínská 
bouda, Lyžařská bouda, Bufet na rozcestí, 
Výrovka, Špindlerovka, Luční bouda a řada 
dalších. Ve všech zařízeních můžete po celý 
den využívat restaurace k rychlému občerstvení. 
Zajímavá byla nabídka na Lesní boudě (1 104 
metrů nad mořem). Současní majitelé obnovili 
tradiční chov zvířat. Na okolních loukách se 
pase stádo ovcí, koz a jalovic. Od minulého 
roku se hospodářství stalo horskou ekofarmou. 
Boudařka Markéta Kreiplová vás zve na příjem-
né letní posezení na zápraží boudy s výhledem 
do kraje či na pasoucí se zvířata. Můžete si 
pochutnat na výrobcích a specialitách z kozího 
a kravského mléka. Lyžařská bouda vás zase 
vítá výbornými koláči s borůvkami, Luční bouda 
nabízí tradiční česká jídla – polévka „kyselo“ či 
borůvkové knedlíky.

Turistickým výletním vláčkem jsme jeli na 
výlet na Pomezní boudy. Po krátké zastávce na 
občerstvení jsme se vraceli malebným údolím 
Malé Úpy. Obdivovali jsme krásnou krajinu, 
nejvýše položený dřevěný kostelík v České 
republice, míjeli jsme chatu, kde byla natočena 
nejúspěšnější česká veselohra „S tebou mě 

baví svět“ a z protější strany nám „zamával“ 
Krakonoš – strážce hor.

Nezapomenutelným zážitkem pro mnohé 
účastníky pobytů bylo zdolání naší nejvyšší hory 
Sněžky – 1 602 m n. m. Každý si na ni zvolil trasu 
podle svých možností. Někteří podnikli výstup 
z Pomezních bud (asi 7 km), jiní jeli autobusem 

na Špindlerovku a dále cestou česko-polského 
přátelství (asi 10 km), ostatní zvolili trasu z Pece 
pod Sněžkou přes Lyžařskou boudu a Luční 
boudu (asi 12 km). Výstupy zdolali všichni, ale 
někteří museli sejít na Růžovou horu a teprve 
odtud lanovkou do Pece pod Sněžkou. V té 
době totiž foukal na vrcholu silný nárazový vítr 
a staré zařízení lanovky v horním úseku by ne-
bylo v tomto počasí bezpečné. Obdiv nás všech 
patřil panu Ing. Brázdovi, nestaršímu účastníku, 
který v plné svěžesti zvládl tento náročný výstup 
ze Špindlerovky (v loňském roce vystupoval 
z Pomezních bud).

Mezi účastníky 1. turnusu byla jedna paní 
z Kyjeva (Ukrajina) a její neteř z Jekatěrinburgu 
(Rusko – 5 000 km od nás). Týdenní pobyt s ná-
mi se jim moc líbil, byly nadšené krásou našich 
hor a zejména příjemnými lidmi nejen u stolu 
a na ubytovně, ale se všemi, se kterými se se-
tkávaly po celou dobu pobytu v České republice. 
A tak po mnoha letech jsme si zopakovali ruštinu 
a když slova nestačila, nastoupily ruce, nebo se 
do rozhovoru zapojili ostatní přítomní. Ve vyjad-
řování obou žen (73 a 58 roků) byla vidět veliká 
skromnost, pracovitost a hlavně vděčnost, že 

oHlasy

Kolínská bouda
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i z Metry Blansko), na Lyžařské boudě 
a později na současném pensionu, které-
ho je od minulého roku majitelkou.

Dva rekondiční pobyty uběhly jako 
voda. Poslední den jsme si koupili bo-
růvky (pokud jsme si je nenasbírali sa-
mi) a hurá domů.

Pobyt se nám 
všem velmi líbil, 
poznali jsme mno-
ho zajímavých míst, 
oživili si vzpomínky z minulého pobytu, 
poznali nové přátele. Užili jsme mnoho 

legrace na túrách, při odpočinku a relaxaci. Pro 
velký zájem máme objednané dva rekondiční 
pobyty na rok 2011 (srpen). Těšíme se na příští 
rok, kdy si tento pobyt rádi zopakujeme.

Mgr. Miroslava Vašíčková 
vedoucí pobytů

oHlasy • usnesení

společně s námi mohly poznávat naše nejvyšší 
pohoří – Krkonoše. Dozvěděli jsme se také 
o nynějším životě v těchto zemích.

Kulturním centrem v Janských Lázních je 
Kolonáda postavená začátkem minulého sto-
letí. Navštěvovali jsme ji hlavně o víkendech, 
protože se zde pořádaly koncerty 
vážné i populární hudby. Cukrár-
na byla dalším místem naší časté 
návštěvy. Výborná zmrzlina, teplé 
oplatky, poháry a každý den jiné 
druhy zákusků nám zpříjemňovaly 
chvíle odpočinku.

Večírek na rozloučenou vě-
novala majitelka promítáním filmů 
o nejstarších boudách v Krkonoších 
provázené poutavým vyprávěním 
ze svého života na horách. Řadu let 
totiž pracovala na Prvosence (jez-
dili sem odboráři z celé republiky, 

Luční bouda

u s n e s e n í
ze schůze rady města Rájec-jestřebí dne 26. 7. 2010

Usnesení č. 1a
Rada města bere na vědomí informace o postupu 
prací na rekonstrukci sokolovny a souhlasí s pro-
vedením nezbytných prací dle podaných informací. 
Hlasování: pro: 3      proti: 0      zdržel se: 0

Usnesení č. 1b
Rada města projednala připomínky k návrhům 
smluv o zprostředkování prodeje stavebních 
pozemků v Jestřebí. Rada města žádá o zapra-
cování připomínek do návrhů smluv.

Usnesení č. 2
Rada města bere na vědomí Přehled o plnění 
příjmů a čerpání výdajů města k 30.6.2010.

Usnesení č. 3
Rada města provedla rozpočtové opatření 
č. 5/2010.

Usnesení č. 4
Rada města projednala cenové nabídky na opra-
vy místních komunikací a chodníků v roce 2010. 
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u s n e s e n í
ze schůze rady města Rájec-jestřebí dne 9. 8. 2010

usnesení

Rada města vybrala nejnižší nabídku, kterou 
předložila firma COLAS CZ a pověřila starostu 
podpisem smlouvy a zahájením realizace.

Usnesení č. 5
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvu 
na nebytový prostor (provozovna papírnictví 
a hraček).

Usnesení č. 6
Rada města projednala žádost o povolení zbu-
dování chodníku a vpusti na pozemku parc. č. 16 
v  k. ú. Rájec nad Svitavou. Rada města souhlasí 
se zbudováním chodníku podél nemovitosti ža-
datele a vpusti na části pozemku parc. č. 16 dle 
přílohy, a to vše na náklady žadatele, za podmínky, 
že bude zachován jízdní pruh (v min. šířce 2 m po-
dél celé budovy) pro přístup a příjezd do sousední 
nemovitosti, výška obrubníku bude max. 5 cm nad 
terénem a že nebude dotčena veřejná zeleň.

Usnesení č. 7
Rada města projednala žádost o odkoupení 
části pozemku parc. č. 324 v k. ú.Jestřebí. 
Rada města nedoporučuje prodej části tohoto 
pozemku. V pozemku jsou uloženy inženýrské 
sítě, pozemek je charakteru veřejného prostran-
ství a slouží jako chodník.

Usnesení č. 8
Rada města žádá stavební komisi o vyjádření 
k návrhu smlouvy ve vazbě na záměr města 
rozšířit silnici V Úvoze.

Usnesení č. 9
Rada města žádá o vyjádření Osadní výbor Karo-
lín (s ohledem na blízkost farmy a hranice lesa).

Usnesení č. 10
Rada města ukládá tajemnici města připravit 
pracovní náplň a zařazení nových pracovníků 
(správce a uklizečka).

Usnesení č. 10b
Rada města žádá organizaci VTNP-PTP, územní 
organizace Blansko o dodání subjektivity, protože 
byl uveden pouze kontakt na soukromou osobu.

Usnesení č. 10c + 10d
Rada města žádá o zapracování vlastních a ji-
ných zdrojů financování akcí Centra Motýlek, 
protože město může poskytnout příspěvek 
v maximální výši 80 % celkových nákladů.

Usnesení č. 10e
Rada města žádá o doložení žádosti o finanční 
příspěvek na formuláři města.

Usnesení č. 10f
Rada města projednala žádost Osadního vý-
boru Holešín o finanční příspěvek na opravu 
varhan v kostele v Doubravici nad Svitavou. 
Rada města konstatuje, že finanční příspěvek 
může město poskytnout pouze na základě 
schváleného rozpočtu města, který podporu na 
tuto akci momentálně neobsahuje.

Ing. Pavel Perout v. r.  Antonín Hříbal  v r.
 starosta  místostarosta

Usnesení č. 1a)
Rada města bere na vědomí informace o po-
stupu prací na rekonstrukci sokolovny, souhlasí 
s provedením nezbytných finálních úprav.

Usnesení č. 1b)
Rada města rozhodla přesunout rozhodnutí ve 
věci smluv o zprostředkování prodeje nemovi-

tostí se společností RE/MAX Impuls a společ-
ností e-Finance Reality, s. r. o. na příští schůzi 
rady města.

Usnesení č. 1c
Rada města bere na vědomí informaci o při-
pravovaném setkání s majiteli pozemků pod 
budoucí silnicí II/374, které se bude konat ve 
středu 11.8.2010 v 16.00 hodin.
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Usnesení č.2
Rada města bere na vědomí Přehled o plnění 
příjmů a čerpání výdajů města k 31.7.2010.

Usnesení č.3
Rada města provedla Rozpočtové opatření 
6/2010.

Usnesení č.4
Rada města rozhodla zveřejnit záměr prona-
jmout část pozemku p. č.1931 v k. ú. Rájec nad 
Svitavou o výměře cca 135 m2.

Usnesení č.5
Rada města rozhodla poskytnout finanční pří-
spěvek Centru Motýlek na akci „Narozeninové 
párty“ ve výši 1.000 Kč.

Usnesení č.6
Rada města rozhodla poskytnout finanční pří-
spěvek Centru Motýlek na akci „Bavíme se 
s Motýlkem“ ve výši 15.000. Kč.

Usnesení č.7
Rada města rozhodla uzavřít smlouvu o dílo na 
výměnu oken a vchodových dveří v byt. domě 

č.191/192 na ul. 9. května s firmami v následu-
jícím pořadí:
1. PKS Mont, a. s. Brno.
2. Katzmair s. r. o. Blansko

Usnesení č.8
Rada města projednala žádost paní Vaškové 
o zařazení do evidence uchazečů a rozhodla žá-
dost nezařadit z důvodu, že nesplňuje podmínky 
stanovené pro zařazení do evidence.

Usnesení č. 9a
Rada města bere na vědomí informaci o přípra-
vě realizace ochranných opatření u sokolovny.

Usnesení č. 9b
Rada města bere na vědomí informaci o zámě-
ru výstavby fotovoltaické elektrárny na katastru 
obce Ráječko.

Usnesení č. 9c
Rada města rozhodla poskytnout občanskému 
sdružení „Za rozvoj města“ finanční příspěvek 
ve výši 3.500 Kč.
Ing. Pavel Perout v. r.  Antonín Hříbal  v r.
 starosta  místostarosta

Usnesení č. 1a
Rada města bere na vědomí informace o po-
stupu prací na rekonstrukci sokolovny.

Usnesení č. 1b
Rada města bere na vědomí Informace o jed-
nání s majiteli pozemků v budoucí trase silnice  
II/374. Rada města doporučuje zastupitelstvu 
města aktivně přistoupit k výkupu pozemků.

Usnesení č. 1c
Rada města bere na vědomí vyjádření Čes-
kých drah Správy železniční dopravny cesty 
k žádosti města o změnu grafikonu na koridoru 
Brno – Letovice.

Usnesení č. 1d
Rada města projednala připomínky k uprave-
ným návrhům smluv o zprostředkování prodeje 

nemovitostí. Rada města pověřuje tajemnici 
města zapracováním připomínek do smluv 
a projednáním se zprostředkovateli.

Usnesení č. 1e
Rada města bere na vědomí návrh na zvýšení 
počtu zaměstnanců. Rada města rozhodne 
ve vazbě na termín dokončení rekonstrukce 
sokolovny. Rada města žádá o vypracování 
kvalifikovaného odhadu provozních nákladů 
sokolovny včetně mzdových prostředků nových 
pracovníků a návrhu provozního řádu.

Usnesení č.2
Rada města projednala návrh na změnu Územ-
ního plánu města Rájec-Jestřebí – zmenšení 
ploch B8, B9, B10 v k. ú. Jestřebí v k. ú. Rájec 
nad Svitavou uvedených ve schváleném územ-
ním plánu jako plochy bytové zástavby rodin-

u s n e s e n í
ze schůze rady města Rájec-jestřebí dne 23. 8. 2010
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nými domy a doporučuje zastupitelstvu města 
provést navrhované změny územního plánu.

Usnesení č.3
Rada města projednala žádost pana Hrušky 
o povolení zřízení vjezdu k rodinnému domu 
čp. 135 na pozemku parc. č. 286 přes obecní 
pozemek par. č. 321 v k. ú. Jestřebí. Rada města 
souhlasí se zřízením vjezdu na náklady žadate-
le za předpokladu, že vjezd nebude užívat jako 
parkovací místo, které by blokovalo průchod 
po chodníku.

Usnesení č.4
Rada města projednala žádost paní Hruškové 
o prodej části  pozemku parc. č. 5/1 pozemku 
par. č. 640 v k. ú. Holešín. Rada města rozhodla 
posoudit žádost na místě samém, aby byl za-
chován dle vyjádření Osadního výboru Holešín 
prostor pro chodník a kontejnery.

Usnesení č.5
Rada města rozhodla prodloužit nájemní smlou-
vu panu  Paděrovi a paní Hudcové na byt č. 2 
na ul. Oldřicha Blažka 181 v Rájci-Jestřebí do 
31.10.2010.

Usnesení č. 6
Rada  města projednala návrh programu za-
stupitelstva města dne 8.9.2010.

Usnesení č.7a
Rada  města projednala žádost Fotbalové-
ho klubu  MKZ  Rájec-Jestřebí o finanční pří-
spěvek a konstatuje, že podle pravidel nelze 
poskytnout finanční příspěvek v požadované 
výši. Rada města žádá výbor o změnu chování 
funkcionářů během zápasů.

Usnesení č.7b
Rada města rozhodla zveřejnit záměr pro-
najmout štítovou zeď domu na Komenského 
ul. 504 – 506 pro reklamní účely za cenu mini-
málně 20.000 Kč ročně.

Usnesení č. 7c
Rada města  souhlasí  s  provedením  stavby 
dle Žádost Vodohospodářského atelieru, spol. 
s r. o., Brno o souhlas s provedením stavby na 
pozemku parc. č. 294/1 v k. ú. Holešín.

Ing. Pavel Perout v. r.  Antonín Hříbal  v r.
 starosta  místostarosta

Ve druhé polovině letošního roku se usku-
teční dvoje volby,  a to  volby do zastupitelstev 
obcí a ve stanovených volebních obvodech vol-
by do Senátu Parlamentu České republiky. Obojí 
volby se budou konat ve dnech 15. a 16. října 
2010.

Do Zastupitelstva města  Rájec-Jestřebí 
bude voleno 17 členů zastupitelstva.

V Rájci-Jestřebí podalo kandidátní listiny 
sedm volebních stran. Jedná se o čtyři politické 
strany, jednu koalici dvou politických stran a dvě 
sdružení nezávislých kandidátů.

Městský úřad Rájec-Jestřebí jako registrační 
úřad zaregistroval pro volby do Zastupitelstva 
města Rájec-Jestřebí tyto volební strany:

-   Koalice Suverenita – blok Jany Bobošíkové, 
strana zdravého rozumu a NEZÁVISLÍ DE-
MOKRATÉ

-  Občanská demokratická strana
-   Česká strana sociálně demokratická
-   SNK – Sdružení nezávislých kandidátů
-   Křesťanská a demokratická unie – Českoslo-

venská strana lidová
-  Sdružení nezávislých kandidátů „Za rozvoj 

města“
-  Komunistická strana Čech a Moravy

Rozhodnutí o registraci uvedených voleb-
ních stran jsou vyvěšena na úřední desce před 
městským úřadem.

JUDr. Irena Třísková  
tajemnice

inFoRMace o volbácH



D.K.S. KOPEČEK Rájec – vítěz turnaje „U Červánků“

D.K.S. KOPEČEK Rájec – vítěz „O pohár D.K.S. Kopeček“

Chtěli bychom se jako tým D.K.S KOPEČEK Rájec 
představit širší veřejnosti. Již 20. sezónu bojujeme na 
sportovních kolbištích v malé kopané a to po celém okre-
se. Náš tým D.K.S KOPEČEK Rájec za svou dlouhou 
historii odehrál 18 sezon v nejvyšší soutěži okresu a to 
v 1. lize malé kopané okresu Blansko. Po sestupu do 
2. ligy, kterou hrajeme druhý rok, se ustálila sestava na-
šeho týmu a skvělými výsledky v letošní sezoně máme, 
jak se říká, našlápnuto k návratu mezi okresní elitu. 
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Pastviny v okolí Rájce-Jestřebí
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